
 

 

Mulțumesc, Charles.  
Bună dimineața, tuturor!  
 
Salut acordul la care tocmai am ajuns cu privire la Ucraina. 
 
Ultima dată când ne-am întâlnit cu toții la această masă, am luat decizia istorică de a deschide 
negocierile de aderare la UE cu Ucraina și Moldova. Astăzi am făcut următorul pas esențial 
prin garantarea unui sprijin financiar previzibil pe termen mediu pentru Ucraina. Acest sprijin 
va susține redresarea, reconstrucția și reforma în această țară, o va ajuta pe calea aderării la 
UE. Datorită acestui sprijin, va putea supraviețui. 
 
Nu este doar un sprijin acordat Ucrainei, ci și un mod de a avea grijă de securitatea europeană. 
Aceasta este miza în prezent.  
 
În urmă cu aproape doi ani, ne-am angajat să oferim Ucrainei sprijin politic, umanitar, 
economic, diplomatic, militar și financiar puternic atât timp cât este nevoie. Ne-am asumat 
acest angajament nu numai din considerente morale, ci și strategice. Știam că va veni vremea 
când cuvântul nostru va fi pus la încercare.  
 
Acel moment a venit.  Cât privește asistența militară, miniștrii apărării au convenit ieri să 
livreze Ucrainei, până la sfârșitul anului, peste 1 milion de piese de muniție de artilerie. În 
ciuda dificultăților de a respecta termenele, doresc să vă mulțumesc pentru eforturile voastre 
colective, în special cele legate de creșterea capacității de producție a industriei de apărare a 
UE. Sper că se va ajunge în curând la un acord privind Fondul de asistență pentru Ucraina. 
Trebuie să asigurăm o finanțare sustenabilă și previzibilă din Instrumentul european pentru 
pace, pentru a răspunde nevoilor militare ale Ucrainei.  
 
Când este vorba despre sprijinul financiar, cel mai bine este să fim cât mai clari. Ucraina are 
puține resurse financiare, situație riscantă care fie ajută agresorul rus, fie alimentează și mai 
mult inflația. Acordul privind noul Mecanism pentru Ucraina, în valoare de 50 de miliarde 
EUR, votat de Parlamentul European în luna octombrie a anului trecut, a fost urgent, la fel ca 
și necesitatea de a găsi un acord asupra unei revizuiri a bugetului nostru pe termen lung. 
Datoram acest lucru poporului ucrainean, dar și popoarelor Europei. 
 
Trăim într-o lume radical diferită de cea din 2020, când am negociat cadrul financiar multianual 
actual. Pandemia, invadarea Ucrainei, schimbările climatice, criza energetică și criza costului 
vieții, toate au afectat bugetul nostru. Majorarea ratelor dobânzii a dus la creșterea cheltuielilor 
noastre de împrumut pentru NextGenerationEU.  
 
Este adevărat că am folosit cu succes toată flexibilitatea și orice posibilitate de realocare a 
fondurilor pentru a finanța soluțiile care ni s-au cerut. Dar problema este că CFM și-a atins 
limitele și că acest acord ia bani din programe pe care se bazează cetățenii noștri - programe 
care au adus unele dintre cele mai tangibile beneficii ale UE, și anume uniunea europeană a 
sănătății și Orizont 2020 și care sunt deosebit de importante în contextul viitoarelor alegeri 
europene. 
 
Modificările aduse CFM, conform tratatelor noastre și prerogativelor Parlamentului în calitate 
de autoritate bugetară, trebuie să asigure un buget adecvat scopului urmărit. Un buget suficient 
de flexibil pentru a răspunde crizelor actuale și viitoare și pentru a ne atinge prioritățile politice. 
Astfel vom putea deveni mai puternici, mai uniți și mai competitivi într-o lume ostilă și supusă 



 

 

tot mai mult schimbărilor. Vom liniști piețele și ne vom putea rambursa datoriile. Această 
soluție trebuie să includă și progrese în domeniul resurselor proprii. 
 
Vă asigur că Parlamentul European va fi un partener constructiv în acest sens.  
 
De asemenea, trebuie să fim uniți și coerenți în abordarea situației din Orientul Mijlociu.  
 
Europa poate contribui la impulsionarea procesului de pace și poate fi un mediator în găsirea 
soluțiilor. Parlamentul European a cerut deja încetarea definitivă a focului în Gaza. Acesta este 
un pas necesar către pace și stabilitate durabilă, la fel ca și întoarcerea ostaticilor răpiți cu 
brutalitate de Hamas pe 7 octombrie. Înțelegem totodată că, pentru a avea o pace reală, Gaza 
trebuie condusă de reprezentanți palestinieni legitimi. 
 
Situația de pe teren este în continuare dramatică pentru prea multe persoane. Trebuie să facem 
posibil mai mult ajutor umanitar, cât mai rapid și mai eficient. Și, oricât de dificil ar părea acest 
lucru în iureșul războiului, trebuie să vorbim și despre ce se va întâmpla după război, despre 
modul în care o soluție bazată pe coexistența a două state poate oferi securitate Israelului și 
perspective poporului palestinian.  Împreună putem găsi voința politică de a pune capăt unui 
ciclu istoric de violență. 
 
Acesta este unul dintre aspectele de care trebuie să ne ocupăm în următoarele 128 de zile 
premergătoare alegerilor pentru Parlamentul European. În următoarele luni, Parlamentul 
European se va concentra asupra dosarelor legislative ce așteaptă finalizarea. Vom vota în 
dosare precum Regulamentul privind inteligența artificială, pachetul farmaceutic, Directiva 
privind violența împotriva femeilor și, bineînțeles, Pactul privind azilul și migrația.  
 
De asemenea, voi călători în statele membre în care, alături de colegii mei, deputați în 
Parlamentul European din țările dumneavoastră, vom dialoga cu cetățenii și vom sensibiliza 
opinia publică pe tema alegerilor europene – îi vom asculta, le vom da explicații și îi vom 
încuraja să meargă la vot. Aștept cu nerăbdare celelalte vizite și contez pe dumneavoastră 
pentru a crește rata de participare la vot. Sunt încrezătoare că, împreună, putem arăta tot ce 
poate oferi Europa. 
 
Vă mulțumesc. 


